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Protokół Nr 12/2021 

posiedzenia Komisji Społecznej Rady Miejskiej w Kleszczelach 

odbytego w dniu 31 maja 2021 r. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji: Dymitr Artysiewicz, Mirosław 

Markiewicz, Daria Maria Sienkiewicz, Agnieszka Jowita Romaniuk oraz Przewodniczący Rady 

Aleksy Roszczenko, Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki, Sekretarz Gminy Walentyna 

Sidoruk, Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kleszczelach Ludmiła 

Młodzianowska, p.o. dyrektora Przedszkola w Kleszczelach Wioleta Karpowicz, Dyrektor Szkoły 

Podstawowej w Kleszczelach Sławomir Treszczotko oraz podinspektor Barbara Wiercińska. Lista 

obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Posiedzenie odbyło się w budynku Miejskiego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji 

w Kleszczelach. Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji Dymitr Artysiewicz. 

Rozpoczęcie posiedzenia nastąpiło o godzinie 10
00

.  

Protokołowała Joanna Szymaniuk. 

 

Ad. 1. Przewodniczący Komisji Dymitr Artysiewicz otworzył posiedzenie komisji. 

Stwierdził, że w posiedzeniu uczestniczą wszyscy członkowie Komisji, a zatem obrady 

są prawomocne. Następnie przedstawił projekt porządku posiedzenia:  

1) Otwarcie posiedzenia i przedstawienie porządku posiedzenia. 

2) Zapoznanie z „Oceną zasobów pomocy społecznej Gminy Kleszczele za rok 2020”. 

3) Informacja z bieżącej działalności Szkoły Podstawowej w Kleszczelach. 

4) Informacja z bieżącej działalności Przedszkola w Kleszczelach. 

5) Zaopiniowanie projektów uchwał. 

6) Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

7) Sprawy różne. 

Porządek posiedzenia ze zmianami został przyjęty jednogłośnie. 

  

Ad. 2. Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kleszczelach Ludmiła 

Młodzianowska przedstawiła „Ocenę zasobów pomocy społecznej Gminy Kleszczele za rok 2020”. 

Radna Daria Maria Sienkiewicz zapytała, czy jest wzrost bezrobotnych w naszej gminie. 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kleszczelach Ludmiła Młodzianowska 

odpowiedziała, że o jedną osobę. 

Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk dodała, że jest to bezrobocie rejestrowane, czyli 

osoby, które są zarejestrowane w urzędzie pracy. 

Radna Daria Maria Sienkiewicz zapytała, czy są jakieś problemy narastające. 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kleszczelach Ludmiła 

Młodzianowska odpowiedziała, że raczej nie ma. 

Radny Aleksy Roszczenko zapytał, ile osób z terenu gminy Kleszczele znajduje się 

w domach opieki społecznej. 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kleszczelach Ludmiła 

Młodzianowska odpowiedziała, że 8 osób, w tym jedna osoba, która sama się utrzymuje. 

Radna Daria Maria Sienkiewicz zapytała, jaki jest miesięczny koszt utrzymania osoby  

w domu opieki społecznej. 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kleszczelach Ludmiła 

Młodzianowska odpowiedziała, że koszt jest różny, zależy od domu opieki społecznej. 
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Ocena zasobów pomocy społecznej Gminy Kleszczele za rok 2020 stanowi załącznik nr 2 

do protokołu. 

 

Ad. 3. Dyrektor Szkoły Podstawowej w Kleszczelach Sławomir Treszczotko przedstawił informację  

z bieżącej działalności Szkoły Podstawowej w Kleszczelach. 

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki zapytał na, ile było efektywne zdalne nauczanie 

i czy poziom wiedzy na obecną chwilę uczniów jest na tyle dobry, aby móc stwierdzić, że program 

nauczania został przez nich opanowany w dużym stopniu i nie będzie negatywnych wpływów na 

kolejne etapy nauczania. Również stwierdził, że gdyby był na miejscu rządzących to okres 

wakacyjny  potraktował by jako okres na nadrobienie wszystkich zaległości. 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Kleszczelach Sławomir Treszczotko odpowiedział, że  

na pewno uczniowie nie opanowali wiedzy w takim stopniu w, jakim gdyby chodzili stacjonarnie  

do szkoły. 

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki zapytał, ile procent jest uczniów, którzy nie 

opanowali w znacznym stopniu wiedzy.  

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Kleszczelach Sławomir Treszczotko odpowiedział, że 

według niego około 10% uczniów nie opanowało programu edukacyjnego tak jak powinno.  

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki zapytał, czy grono pedagogiczne byłoby w stanie,  

że zanim rozpocznie nowy rok szkoły i zacznie realizować nowy program edukacyjny, spróbować 

nadrobić zaległości z tego roku. 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Kleszczelach Sławomir Treszczotko odpowiedział, że  

są prowadzone zajęcia wspomagające i to jest 50 godzin w roku szkolnym. 

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki zapytał, czy nauczyciele mogliby prowadzić zajęcia 

poza godzinami lekcyjnymi, aby nadrobić zaległy materiał. 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Kleszczelach Sławomir Treszczotko odpowiedział, że nie 

wszyscy nauczyciele byliby chętni. Zaproponuje nauczycielem tego typu rozwiązanie, ale nie wie,  

z jakim to będzie skutkiem. 

Radna Daria Maria Sienkiewicz zapytała, czy nauczyciele zaobserwowali, aby uczniowie 

mieli problemy psychologiczne, związane z nauczaniem zdalnym oraz związane z odizolowaniem 

od rówieśników. 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Kleszczelach Sławomir Treszczotko odpowiedział, że jest 

robiona przez panią od programu wychowawczo-opiekuńczego diagnoza. Związana jest ona  

z problemami psychologicznymi uczniów. 

Radna Daria Maria Sienkiewicz zapytała, kiedy będą wyniki. 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Kleszczelach Sławomir Treszczotko odpowiedział, że 

dopiero dzieci wróciły do szkoły i należy to im rozdać. 

Radna Daria Maria Sienkiewicz zapytała, czy nauczyciele po powrocie uczniów do szkoły 

od razu robili sprawdziany, kartkówki. 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Kleszczelach Sławomir Treszczotko odpowiedział,  

że nauczyciele nie robili od razu klasówek i kartkówek. Dali uczniom czas na powrót do szkoły. 

P.o. dyrektora Przedszkola w Kleszczelach Wioleta Karpowicz powiedziała, że zaburzenia 

psychologiczne często biorą się z tego co się dzieje w rodzinie, a izolacja od rówieśników mogła 

tylko pogłębić ten problem. 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Kleszczelach Sławomir Treszczotko dodał, że na 18 

czerwca jest zaplanowane spotkanie rodziców z psychologiem i spotkanie jest obowiązkowe. 

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki powiedział, że powinno jak najszybciej odbyć się 
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zebranie rady pedagogicznej mające na celu podjęcie pewnych działań, aby ostatnie  

3 tygodnie nauki przed przerwą wakacyjna wykorzystać jak najlepiej. 

 Radna Daria Maria Sienkiewicz zaproponowała, aby może zorganizować zajęcia 

integracyjne, aby dzieci mogły wrócić do aspektów społecznych. 

Informacja z bieżącej działalności Szkoły Podstawowej w Kleszczelach stanowi załącznik 

nr 3 do protokołu. 

 

  Ad. 4. P.o. dyrektora Przedszkola w Kleszczelach Wioleta Karpowicz przedstawiła 

informacje z bieżącej działalności Przedszkola w Kleszczelach. 

 Radna Agnieszka Jowita Romaniuk zapytała w imieniu rodziców sześciolatków, kiedy 

dostaną dokument przygotowania do pierwszych klas. 

 P.o. dyrektora Przedszkola w Kleszczelach Wioleta Karpowicz odpowiedziała, że na jutro 

jest zaplanowane zebranie z rodzicami sześciolatków i dokumenty zostaną rozdane. 

 Radna Agnieszka Jowita Romaniuk zapytała, czy jest możliwość zwiększenia liczby godzin 

zajęć logopedycznych. 

 P.o. dyrektora Przedszkola w Kleszczelach Wioleta Karpowicz odpowiedziała, że 

w związku, iż z nauczycielem logopedą mamy podpisaną umowę zlecenia to tylko 4 godziny 

tygodniowo możemy mieć zajęcia. 

 Radna Daria Maria Sienkiewicz zapytała jak wyszły badania przesiewowe. 

 P.o. dyrektora Przedszkola w Kleszczelach Wioleta Karpowicz odpowiedziała, że badania 

wyszły bardzo słabo. Wszystkie dzieci mają zróżnicowane problemy, stąd była decyzja  

o zatrudnieniu nauczyciela logopedy. 

 Radna Agnieszka Jowita Romaniuk zapytała, czy w budżecie gminy znalazłyby się 

pieniądze na zwiększenie godzin zajęć logopedycznych. 

 Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki odpowiedział, że jeśli będzie od strony pani 

Dyrektor taka informacja, że to jest niezbędne to będziemy szukali środków finansowych na 

zwiększenie liczby godzin zajęć logopedycznych. 

 Radna Agnieszka Jowita Romaniuk zapytała jak wygląda przyjęcie dzieci do przedszkola na 

przyszły rok. 

 P.O. dyrektora Przedszkola w Kleszczelach Wioleta Karpowicz odpowiedziała, że wszystkie 

dzieci zgłoszone zakwalifikowały się do przedszkola i pozostało jeszcze kilka miejsc wolnych. 

Informacja z bieżącej działalności Przedszkola w Kleszczelach stanowi załącznik  

nr 4 do protokołu. 

 

Ad. 5. Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na utworzenie miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli oraz określenia 

sezonu kąpielowego dla miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli na terenie gminy 

Kleszczele w 2021 r. wraz z uzasadnieniem. 

Radny Dymitr Artysiewicz zapytał, czy w tych wyznaczonych dniach będzie ratownik. 

Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk odpowiedziała, że nie. 

Radny Mirosław Markiewicz zapytał, czy jest coś planowane z basenem kąpielowym. 

Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk odpowiedziała, że w tym roku nie jest nic planowane. 

Radny Mirosław Markiewicz zapytał, czy można wykosić trawę, aby był tam uprzątnięty 

teren. 
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Radna Daria Maria Sienkiewicz odpowiedziała, że basen jest wykluczony z użyteczności,  

a miejsc do koszenia jest dużo i pracownicy nie są w stanie wszystkiego zrobić. Natomiast 

utrzymanie basenu w użyteczności. 

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki dodał, że obecny basen nie spełnia żadnych 

wymogów. 

Radny Mirosław Markiewicz powiedział, że mu nie chodzi, aby reaktywować basen, ale 

tylko skosić trawę. 

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki odpowiedział, że jest to miejsce wyłączone  

z użyteczności, a pracownicy nie wyrabiają się z robotą, którą mają. 

Radny Mirosław Markiewicz poprosił, aby wyciąć brzozy przy znaku Kleszczele, który stoi 

przy drodze od strony Dasz, ponieważ znak jest zarośnięty i nie jest widoczny. 

Komisja nie wniosła uwag do przedstawionego projektu i zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały. 

Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk przedstawiła projekt uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie ustalenia wysokości cen i opłat za korzystanie z obiektów i urządzeń użyteczności 

publicznej, będących w użyczeniu Miejskiego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Kleszczelach 

wraz z uzasadnieniem. 

Radny Mirosław Markiewicz zapytał, czy nie jest za dużo 20 zł za ustawienie namiotu. 

Radny Dymitr Artysiewicz dodał, że 20 zł może być za dużo za ustawienie namiotu. 

Po sezonie letnim będzie można stwierdzić, czy nie było mniejszego zainteresowania. 

Radny Mirosław Markiewicz zaproponował, aby cena za ustawienie namiotu była 15 zł. 

Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk odpowiedziała, że do sesji zostanie to jeszcze raz 

przeanalizowane. 

Radna Daria Maria Sienkiewicz zapytała, czy nie jest za dużo 100 zł za wynajęcie świetlicy 

na imprezę okolicznościową. 

Radna Agnieszka Jowita Romaniuk odpowiedziała, że raczej nie jest dużo. 

Komisja nie wniosła uwag do przedstawionego projektu i zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały. 

Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie Porozumienia w celu opracowania i realizacji strategii rozwoju ponadlokalnego 

na lata 2021 – 2030 wraz  z uzasadnieniem. 

Komisja nie wniosła uwag do przedstawionego projektu i zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały. 

Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk przedstawiła projekt uchwały w  sprawie określenia 

wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji  

o dochodach gospodarstwa domowego wraz  z uzasadnieniem. 

Komisja nie wniosła uwag do przedstawionego projektu i zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały. 

Podinspektor Barbara Wiercińska przedstawiła projekt uchwały w sprawie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy wraz  

z uzasadnieniem. 

Radny Dymitr Artysiewicz zapytał jak będzie egzekwowane to względem nieruchomości,  

do których tylko na weekendy przyjeżdżają mieszkańcy. 



5 

Podinspektor Barbara Wiercińska odpowiedziała, że mieszkańcy nieruchomości 

letniskowych będą musieli złożyć deklarację i od nich będzie pobierana opłata ryczałtowa  

w wysokości 180 zł. 

Radna Daria Maria Sienkiewicz zapytała, czy w ramach ryczałtu co miesiąc będą  

od właścicieli nieruchomości letniskowych odbierane odpady. 

Podinspektor Barbara Wiercińska odpowiedziała, że tak samo, jak od wszystkich 

mieszkańców. 

Komisja nie wniosła uwag do przedstawionego projektu i zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały. 

Podinspektor Barbara Wiercińska przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyboru metody 

ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty 

wraz  z uzasadnieniem. 

Radny Mirosław Markiewicz zapytał, czy posiadanie kompostownika będzie trzeba zgłaszać. 

Podinspektor Barbara Wiercińska odpowiedziała, że będzie trzeba złożyć deklarację i tam 

zaznaczyć, że posiada się kompostownik. 

Radny Mirosław Markiewicz zapytał, czy gmina będzie to weryfikować. 

Podinspektor Barbara Wiercińska odpowiedziała, że gmina ma prawo weryfikować,  

czy właściciel danej nieruchomości ma faktycznie kompostownik. 

Radna Daria Maria Sienkiewicz powiedziała, że pracownicy, którzy odbierają odpady 

komunalne będą mieli listę osób, które zadeklarują kompostowanie odpadów. 

Radny Mirosław Markiewicz zapytał, kto będzie sprawdzać, czy faktycznie dana osoba 

posiada kompostownik. 

Podinspektor Barbara Wiercińska odpowiedziała, że będzie trzeba złożyć deklarację  

i zaznaczyć, czy się będzie kompostować odpady, czy też nie. My sporządzamy listę osób 

zadeklarowanych i przekazujemy ją do PUK-u. Kierowcy mając taką listę będą wiedzieli, kto 

zadeklarował, a kto nie. Jeśli ktoś zadeklarował, że będzie kompostować odpady, a wystawił worki 

z  odpadami biodegradowalnymi nie będą ich odbierać. Gmina, otrzymując taką informację. Ma 

prawo skontrolować daną nieruchomość.  

Radny Dymitr Artysiewicz zapytał, czy są wytyczne techniczne co do kompostownika. 

Podinspektor Barbara Wiercińska odpowiedziała, że nie określamy jak ma kompostownik 

wyglądać, ma być tylko na to wyznaczone miejsce. 

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki dodał, że my nie narzucamy jak ma kompostownik 

wyglądać. Zostawiamy to do wyboru właścicielowi nieruchomości. Nam najbardziej zależy, aby 

osób deklarujących kompostowanie odpadów było jak najwięcej. 

Radna  Agnieszka Jowita Romaniuk zapytała, czy udałoby się zmienić, aby na terenach 

wiejskich były też dwa razy w miesiącu odbierane odpady tak jak na terenie miejskim. 

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki odpowiedział, że to nie my decydujemy, tylko 

ustawodawca. 

Radny Mirosław Markiewicz zapytał, czy deklaracje będą dostępne w gminie. 

Podinspektor Barbara Wiercińska odpowiedziała, że będą dostępne w gminie oraz na 

stronie internetowej. 

Komisja nie wniosła uwag do przedstawionego projektu i zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały. 
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Podinspektor Barbara Wiercińska przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia wzoru 

deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez 

właścicieli nieruchomości wraz  z uzasadnieniem. 

Komisja nie wniosła uwag do przedstawionego projektu i zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały. 

Opinia Komisji w sprawie projektów uchwał przedstawionych w punkcie 5 stanowi 

załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad. 6. Przewodniczący Komisji wniósł o przyjęcie protokołu z posiedzenia odbytego w dniu 

26 marca 2021 r. bez odczytania. Protokół był wyłożony do wglądu w Urzędzie Miejskim 

w Kleszczelach oraz obecnie znajduje się na sali posiedzenia. 

Do treści protokołu członkowie Komisji uwag nie wnieśli. Protokół Nr 11/2021 posiedzenia 

Komisji Społecznej przyjęto jednogłośnie bez uwag. 

 

Ad. 7. Radny Mirosław Markiewicz zapytał, czy coś wiadomo, dlaczego dla samochodów 

ciężarowych jest objazd do Siemiatycz przez Bielsk Podlaski. 

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki odpowiedział, że nie mamy oficjalnej informacji  

w tej sprawie. 

Radny Dymitr Artysiewicz zapytał, kiedy zostaną dokończone prace na placu po rozebranej 

świetlicy. 

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki  odpowiedział, że są planowane pracy polegające  

na uprzątnięciu placu, aby powstał tam parking zielony, ale cały czas czekamy na wolny termin  

u wykonawcy, który ma to zrobić. 

Radna Daria Maria Sienkiewicz powiedziała, że w związku z bezdomnymi zwierzętami 

nasza gmina może włączyć się do inicjatywy pn. ,,Akcja Kastracja”. W ramach tej akcji fundacja 

może pokryć koszty kastracji i sterylizacji zwierząt.  

Radna Agnieszka Jowita Romaniuk zapytała o realizację funduszu sołeckiego w Białej 

Straży z ubiegłego roku, bo miał być wysypany żwir na głównej ulicy oraz poprosiła o wyrównanie 

drogi  prowadzącej od skrzyżowania w Policznej do Białej Straży.  

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki odpowiedział, że Biała Straż w funduszu sołeckim 

zgłosiła dożwirowanie drogi. Natomiast po dokonaniu wiosną przeglądu stanu dróg gminnych, 

stwierdzono, że droga w Białej Straży nie wymaga dożwirowania, dlatego też wykonano jedynie 

fragment drogi na końcu od Oniszczuka do łąk. 

Radna Daria Maria Sienkiewicz zapytała, czy można postawić kosze na śmieci przy 

przystankach. 

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki odpowiedział, że kosze zostały zakupione oraz 

zapytał, gdzie ich brakuje. 

Radna Daria Maria Sienkiewicz odpowiedziała, że w Sakach i Dobrowodzie. 

Radna Agnieszka Jowita Romaniuk zapytała, kiedy będzie wymiana opraw oświetleniowych  

w Policznej. 

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki odpowiedział, że obecnie trwa załatwianie spraw 

proceduralnych, ale do końca czerwca zadanie powinno być wykonane. 
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Radna Agnieszka Jowita Romaniuk zapytała, czy jest  możliwość dostania paliwa do 

kosiarek, aby strażacy OSP mogli skosić trawę wokół świetlicy. 

Radna Daria Maria Sienkiewicz  odpowiedziała, że tak. Należy się tylko do MOKSiR-u 

zgłosić. 

Wobec wyczerpania porządku o godzinie 12:00 posiedzenie Komisji zakończono. 

 

Podpis protokolanta: 

 

Joanna Szymaniuk  

 

     

 Przewodniczący 

Komisji Społecznej 

 

mgr Dymitr Artysiewicz 


